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Protokół nr 43/18
z posiedzenia Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego w dniu 16 października 2018 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków
komisji dokonała przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska. Przewodnicząca komisji
stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Urbanistyki, Architektury i
Środowiska Naturalnego Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu są prawomocne. W chwili
stwierdzania prawomocności w komisji uczestniczyło 5 radnych.
Komisja obradowała w sali obrad Urzędu Miasta (pokój 229).
43 posiedzenie Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle w dniu 16 października 2018 obrady rozpoczęto o godz. 16:00, a
zakończono o godz. 16:30 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków.

Obecność Członków Komisji – wg załączonej listy obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Artur Maruszczak – I Zastępca Prezydenta Miasta ds. gospodarki przestrzennej i

inwestycyjno-remontowej;
2. Barbara Ermisch -Lipniacka - Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.;
3. Joanna Kiziak - Prezes Miejskiego Zakładu Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego Sp. z

o.o;
4. Jolanta Grądek-Rypel -Prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o;
5. Alicja Górska - Prezes Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Sp. z o.o.;
6. Joanna Mazurkiewicz - radca prawny;
7. Gabriela Helbin-Golasz - kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa;
8. Małgorzata Jarosz Wojtarowicz - kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i

Planowania Przestrzennego;
9. Beata Pierzchlewicz - kierownik Wydziału Strategii i Środków Pomocowych;
10. Marek Mazurkiewicz - kierownik Wydziału Zarządzania Drogami.
11. Izabela Migocz - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej
12. Aleksy Ptaszyński - Komendant Straży Miejskiej.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 40 z dnia 21.08.2018 r. oraz protokołu nr 41 z dnia 21.09.2018 r.
4. Omówienie stanu jakości powietrza w Kędzierzynie-Koźlu. Działania podjęte przez

gminę - temat wynika z planu pracy.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody.
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej w dniu 5 września
2018 r. petycji w przedmiocie ,,bezpłatnego przejęcia wyspy przez Miasto
Kędzierzyn-Koźle i jej zagospodarowania do celów niekomercyjnych”.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na
drodze wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Lenartowice.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie deklaracji intencji zaliczenia drogi
wewnętrznej ul. Stanisława Wyspiańskiego do kategorii drogi publicznej gminnej.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie deklaracji intencji zaliczenia nowo
budowanego odcinka ul. Radosnej do kategorii drogi publicznej gminnej w związku z
realizacją zadania budżetowego pn.: ,,PT i wykonanie budowy/przebudowy ulic
Nadrzecznej i Radosnej”.

10. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska poinformowała, że zgodnie z planem pracy w
tym miesiącu miał być realizowany temat: Stan realizacji inwestycji realizowanej przez KK
TERMINALE, zostało wysłane zaproszenie do przedstawicieli KK Terminale, otrzymano
odpowiedz, że w terminie komisji zarząd przebywa na zaplanowanych urlopach.

Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska poddała pod głosowanie zaproponowany porządek
obrad.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (3)
Ewa Odulińska, Grażyna Radka, Dorota Zasłonka
BRAK GŁOSU (2)
Beata Łobodzińska, Halina Mińczuk
NIEOBECNI (2)
Ewa Czubek, Adam Sadłowski

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 41 z dnia 21.08.2018 r. oraz protokołu nr 42 z dnia 21.09.2018 r.

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
Łobodzińska poinformowała, że protokoły zostały spisane, przesłane radnym na pocztę
elektroniczną oraz znajdują się na sali obrad oraz w Biurze Rady Miasta. Nikt nie zgłaszał
uwag. Zapytała, czy w tej chwili ktoś wnosi uwagi do ww. protokołów, wobec braku uwag
poddała pod głosowanie protokół nr 41 z dnia 21.08.2018 r. oraz protokołu nr 42 z dnia
21.09.2018 r.

Członkowie komisji bez uwag przyjęli protokół nr 41 z dnia 21.08.2018 r. oraz protokół nr 42
z dnia 21.09.2018 r. (przez aklamację)
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Ad 4.
Omówienie stanu jakości powietrza w Kędzierzynie-Koźlu. Działania podjęte przez
gminę - temat wynika z planu pracy (informacja Wydziału Ochrony Środowiska stanowi
załącznik do nin. protokołu).

Gabriela Helbin-Golasz kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że
komisji został przedstawiony materiał pisemny, opracowany łącznie z wieloma wydziałami i
jednostkami. Gmina podejmuje wiele działań w celu poprawy jakości powietrza. Na sali są
obecni prezesi jednostek, kierownicy i komendant Straży Miajskiej którzy czynnie
uczestniczą w działaniach na rzecz poprawy jakości powietrza w Gminie Kędzierzyn-Koźle.

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
Łobodzińska otworzyła dyskusję.

Halina Mińczuk poinformowała, że został przygotowany rzetelny materiał, w którym
wskazuje się prawidłowe działania podejmowane przez gminę w celu poprawy jakości
powietrza w naszym mieście w miarę swoich możliwości.

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
Łobodzińska również uważa, że wydział oraz jednostki prowadzą wiele działań w miarę
swoich możliwości na rzecz poprawy jakości powietrza w mieście, co jest istotne.

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
Łobodzińska poinformowała, że Komisja zapoznała się i przyjęła ww. informację.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody (projekt
uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Gabriela Helbin-Golasz kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że
wydział wnosi o objęcie ochroną w formie pomników przyrody drzew z gatunków dąb
szypułkowy oraz klon pospolity rosnących na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle u podnóża
wzgórza zamkowego oraz na kozielskiej Wyspie. Było więcej propozycji lecz drzewa nie
spełniły wymogów.

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
Łobodzińska otworzyła dyskusję.

Halina Mińczuk zapytała o dokładną lokalizację drzew, oraz czy administracja będzie mogła
przycinać drzewa.

Gabriela Helbin-Golasz kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że
wydział będzie dokonywał przycinki drzewa. Administracja może wykonać jedynie drobne
usługi pielęgnacyjne. Wskazała członkom komisji zdjęcia drzew.

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata poddała
pod głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody.
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Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (4)
Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka, Dorota Zasłonka
BRAK GŁOSU (1)
Beata Łobodzińska
NIEOBECNI (2)
Ewa Czubek, Adam Sadłowski

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww.
projekt uchwały.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej w dniu 5 września
2018 r. petycji w przedmiocie ,,bezpłatnego przejęcia wyspy przez Miasto Kędzierzyn-
Koźle i jej zagospodarowania do celów niekomercyjnych” (projekt uchwały stanowi
załącznik do nin. protokołu).

Artur Maruszczak – Zastępca Prezydenta Miasta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej poinformował, że gmina od 2015 r. podejmuje działania polegające na
nieodpłatnym przejęciu wyspy wraz z drogami( w oddzielnym trybie) wraz z rekompensatą w
wysokości ok. 500 tys. zł na remont drogi. Gmina zamierzała przejąć wyspę za darmo lecz
Krajowy Ośrodek Wsparcia nie może przekazać nieruchomości za darmo, ogłosili już 5
przetargów, do których nikt się nie zgłosił. Po postępowaniach przetargowych zostaną
prowadzone dalsze rozmowy. Gminie zależy na bezpłatnym przejęciu Wyspy.

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
Łobodzińska otworzyła dyskusję.

Grażyna Radka jako radna i mieszkanka Wyspy wyjaśniła, że po opadach deszczu droga jest
nie przejedna. Od wielu lat mieszkańcy zabiegają o jej remont drogi lecz nieskutecznie.
Zwróciła uwagę, że obecnie Rada Miasta zajmuje się petycją o utrzymaniu w czystości w
mieście, gdzie ściśle wskazano ilość zwierząt (2 konie) które można w mieście utrzymywać i
wykorzystywać na potrzeby działalności gospodarczej. Obecna ilość  nie pozwala na
prowadzenie hipoterapii lub stadniny koni na Wyspie. Poprosiła o stosowną zmianę w
zapisach uchwały, o zwiększenie ilości koni do hodowli i prowadzenia działalności, aby na
Wyspie prowadzić działaność gospodarczą związaną z komni. Zaapelowała o stworzenie
planu dla Wyspy. Są plany dotyczące przystani Szkwał które jej zdaniem są podobne do
planów zagospodarowania Wyspy, poprosiła o przeanalizowanie tych projektów i zmianę
planów do Wyspy.

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
Łobodzińska poddała pod głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej w dniu 5 września 2018 r.
petycji w przedmiocie ,,bezpłatnego przejęcia wyspy przez Miasto Kędzierzyn-Koźle i jej
zagospodarowania do celów niekomercyjnych”..
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Wyniki głosowania
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (3)
Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka
BRAK GŁOSU (2)
Beata Łobodzińska, Dorota Zasłonka
NIEOBECNI (2)
Ewa Czubek, Adam Sadłowski

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
Łobodzińska zgłosiła problem ze sprzętem i głos oddała ręcznie, poinformowała że
komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 7.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na
drodze wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Lenartowice (projekt uchwały
stanowi załącznik do nin. protokołu).

Artur Maruszczak – Zastępca Prezydenta Miasta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej poinformował, że dla ww. ulicy prywatni właściciele działek budowlanych oraz
drogi wewnętrznej zaproponowali nazwę ,,Wincentego Różańskiego” dla przedmiotowego
ciągu komunikacyjnego, zaproponowaną nazwę poparła również Rada Osiedla oraz Prezydent
Miasta. Poprosił o przychylenie się do tej nazwy.

Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska otwarła dyskusję, wobec braku osób chętnych do
dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze
wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Lenartowice.

Wyniki głosowania
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (3)
Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka
BRAK GŁOSU (2)
Beata Łobodzińska, Dorota Zasłonka
NIEOBECNI (2)
Ewa Czubek, Adam Sadłowski

Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata
Łobodzińska wcześniej zgłosiła problem ze sprzętem i głos oddała ręcznie, poinformowała że
komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.
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Ad 8.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie deklaracji intencji zaliczenia drogi
wewnętrznej ul. Stanisława Wyspiańskiego do kategorii drogi publicznej
gminnej(projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Artur Maruszczak – Zastępca Prezydenta Miasta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej poinformował, że prosi się Radę  Miasta o zaliczenie drogi wewnętrznej
ul. Stanisława Wyspiańskiego, która po pozytywnej opinii Rady Miasta zostanie zaliczona do
kategorii drogi publicznej gminnej oraz zostanie przebudowana w trybie ustawy z dnia 10
kwietnia 2003 r. tzw. spec ustawy. Podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne, gdyż
mieszkańcy długo oczekują na remont ich drogi.

Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska otwarła dyskusję, wobec braku osób chętnych do
dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie deklaracji intencji zaliczenia drogi wewnętrznej
ul. Stanisława Wyspiańskiego do kategorii drogi publicznej gminnej..

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (4)
Beata Łobodzińska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka
BRAK GŁOSU (1)
Dorota Zasłonka
NIEOBECNI (2)
Ewa Czubek, Adam Sadłowski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 9.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie deklaracji intencji zaliczenia nowo
budowanego odcinka ul. Radosnej do kategorii drogi publicznej gminnej w związku z
realizacją zadania budżetowego pn.: ,,PT i wykonanie budowy/przebudowy ulic
Nadrzecznej i Radosnej” (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska poinformowała, że ww. uchwała również jak
poprzednia uchwała dotyczy mieszkańcy ulic Nadrzecznej i Radosnej długo oczekują na
remont ich drogi, zaliczenie tej drogi do kategorii drogi publicznej gminnej pozwoli na
przeprowadzenie wreszcie remontu, otwarła dyskusję, wobec braku osób chętnych do dalszej
dyskusji poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie deklaracji intencji zaliczenia nowo budowanego
odcinka ul. Radosnej do kategorii drogi publicznej gminnej w związku z realizacją zadania
budżetowego pn.: ,,PT i wykonanie budowy/przebudowy ulic Nadrzecznej i Radosnej”.

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
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Wyniki imienne:
ZA (4)
Beata Łobodzińska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka
BRAK GŁOSU (1)
Dorota Zasłonka
NIEOBECNI (2)
Ewa Czubek, Adam Sadłowski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 10.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska zapytała czy został rozstrzygnięty przetarg i
kiedy będzie realizacja zadania przebudowa ul. Korfantego.

Artur Maruszczak – Zastępca Prezydenta Miasta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej odpowiedział, że przetarg został rozstrzygnięty, umowa z wykonawcą została
podpisane, za kilka tygodni ulica zostanie przekazana do remontu.

Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska poinformowała, że do porządku obrad
przesłanego radnym w  wersji papierowej został błędnie wpisany jeden projekt uchwały (dot.
organizacji pozarządowych) lecz na ESESJI wszystko zostało poprawnie zamieszczone.

Radna Grażyna Radka poinformowała, ze wędkarze poprosili ją o przekazanie pisma, w
sprawie zakazu wjazdu na wały przeciwpowodziowe z ciężkim sprzętem, lecz wędkarze
proszą, aby w kilku miejscach przez nich wskazanych była możliwość wjazdu i przejazdu
samochodem.

Radna Grażyna Radka złożyła wniosek pisemny w sprawie:
,,oświetlenie  ( i ewentualne zagospodarowanie) działki będącej nie utwardzoną drogą
1400/19, jeżeli istnieje możliwość, gdyż teren przyległy do tej drogi 1400/23, będzie
zagospodarowany ( na ww. działce trwają prace związane z pozwoleniem dla tej instytucji w
Powiecie kędzierzyńsko-kozielskim).

Ad 11.
Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska poinformowała, że kończy się kadencja, komisja
obradowała po raz ostatni, podziękowała za pracę i aktywne uczestnictwo członkom komisji,
zastępcy Prezydenta Miasta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
Arturowi Maruszczakowi, radcom prawnym, kierownikom, prezesom za cztery lata owocnej
współpracy, po czym o godz. 16:30 zakończyła XXXXIII posiedzenie komisji Urbanistyki,
Architektury i Środowiska Naturalnego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.
Protokołowała

A. Dworaczek

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI

Beata Łobodzińska
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